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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány alkalommal volt az Országos Bírósági Hivatal 
elnöke - a Hivatal megalakulása óta - olyan kormányülésen, ahol költségvetési egyeztetés is 
volt?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A telex.hu oldalon található „Megkérdeztük, mit csinált a kormányülésen az OBH elnöke„ című
cikkben arról írnak, hogy „a keddi kormányülésen készült Facebook-fotókon feltűnt egy meglepő
vendég is: Senyei György, az Országos Bírósági Hivatal (OBH) elnöke. A meghívása azért is tűnhet
meglepőnek, mert az OBH elnökét a köztársasági elnök javaslatára az Országgyűlés választja, és a
bírói szervezet a kormánytól függetlenül működik.”:

„Kíváncsiak voltunk, hogy Senyei miért vett részt  a kormányülésen, kérdéseket küldtünk Havasi
Bertalannak,  a  miniszterelnök  sajtófőnökének  és  az  OBH  sajtóirodájának.  A  Kormányzati
Tájékoztatási Központ azt válaszolta megkeresésünkre:
„A kormány a költségvetésről tárgyalt. A hatályos törvények szerint ilyenkor kötelező meghívni a
Magyar Nemzeti Bank és az Országos Bírói Hivatal képviselőjét.”
A  jogszabályok szerint  az OBH elnöke állítja össze a bíróságok költségvetését,  majd számol be
arról, és irányítja a bíróságok gazdálkodását is.
Frissítés  04.10-én: Cikkünk  megjelenése  után  az  OBH  is  megerősítette,  hogy  a  keddi
kormányülésen a jövő évi költségvetésről szóló törvényjavaslat előterjesztését tárgyalta a kormány.
„A bíróságok szervezetéről és igazgatásáról szóló 2011. évi CLXI. törvény 76.§ (3) bekezdés b)
pontja alapján az Országos Bírósági Hivatal elnöke – a bíróságok költségvetésével kapcsolatos
feladatkörében – meghívottként részt vett a Kormány ülésén”.
Egy  februárban  kiszivárgott  levél  szerint  Senyei  arról  írt  a  bíróknak  és  igazságügyi
alkalmazottaknak, hogy a bíróságok működését veszélyezteti az alacsony bér és a fluktuáció. Az
OBH  elnöke  szerint  a  bírói  jövedelmek  nem  állnak  arányban  a  felelősséggel  és  az  ítélkezés



társadalmi jelentőségével. Arról tájékoztatta a bírósági dolgozókat, hogy tavaly év elejétől egyeztet
a  bérrendezésről  a  Pénzügyminisztériummal  és  az  Igazságügyi  Minisztériummal,  februárban is
megkereste a két minisztert.”
 

Kérdezem Önt:

Hány alkalommal volt az Országos Bírósági Hivatal elnöke - a Hivatal megalakulása óta - olyan
kormányülésen, ahol költségvetési egyeztetés is volt?

 

Budapest, 2024. április 13.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció
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